
P R O T O K Ó Ł   Nr  14/2011 

 z wspólnego posiedzenia komisji  

odbytego 23 sierpnia 2011 r.  

w sali narad Urzędu Gminy w Chrzypsku Wielkim 

w godz. 10
oo 

– 12
35 

 

 

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekty uchwał w sprawie : 

- przyjęcia do realizacji programu „ Idę do przedszkola przez chrzypskie wsie, 

łąki i pola”, 

- określenia zakresu i formy informacji o przebiegu budżetu gminy  Chrzypsko 

Wielkie, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansów samorządowych instytucji 

kultury za I półrocze roku budżetowego, 

- trybu prac nad projektem uchwały budżetowej , 

- zmiany nazwy Komunalnego Zakładu Budżetowego w Chrzypsku Wielkim, 

- określenia górnych stawek opłat za usługi składowania i oczyszczania 

nieczystości płynnych, 

- zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy Chrzypsko Wielkie, 

- powołania Komisji Statutowej, 

- powołania Komisji Herbowej, 

- zmian do budżetu gminy na rok 2011. 

4. Informacja o wykonaniu budżetu gminy za  I półrocze 2011 r. i informacja o 

kształtowaniu się  wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6.    Zakończenie obrad. 

     
 
W posiedzeniu uczestniczyli : 
 

Wg listy obecności 

 

 

 

 

do p. 1 

Posiedzenie otworzyła i obradom przewodniczyła Przew. Komisji Oświatowo – 

Społecznej radna Grażyna Grzesiak, która stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczy  

8 członków komisji , wobec tego komisja może podejmować prawomocne decyzje. 

 

do p. 2 

Proponowany porządek obrad wszyscy otrzymali z zaproszeniem na posiedzenie. 

Przew. Komisji zapytała czy ktoś wnosi propozycje zmian względnie uzupełnień do porządku 

obrad , ponieważ nie zgłoszono żadnych zmian, obowiązuje porządek obrad zaproponowany 

w zaproszeniach na posiedzenie komisji. 

 



 

do p. 3 
 Projekty uchwał w sprawie : 

- przyjęcia do realizacji programu „ Idę do przedszkola przez chrzypskie wsie, łąki i 

pola” 

 

Zastępca Wójta – złożony przez gminę Chrzypsko Wielkie wniosek o dofinansowanie 

projektu pt. „ Idę do przedszkola przez chrzypskie wsie, łąki i pola” w ramach Priorytetu IX, 

Poddziałanie 9.1.1. Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji 

przedszkolnej Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, został rozpatrzony pozytywnie na 

etapie oceny merytorycznej i został zakwalifikowany do dofinansowania. Obecnie jest 

składana dokumentacja do podpisania umowy z Wojewódzkim Urzędem Pracy w Poznaniu  

i jednym z wymaganych załączników jest uchwała zatwierdzająca projekt współfinansowany  

z EFS. Projekt ma być realizowany przez dwa lata . Zrobiono zmianę harmonogramu i będzie 

realizowany od grudnia 2011 roku do listopada 2013 roku. Otrzymaliśmy kwotę  

602.491,92 zł. Projektem są objęte dzieci 3- 5 letnie. Wkład własny, który jest konieczny  

będzie realizowany w formie niepieniężnej w postaci kosztów wynajmu biura projektu.         

W ramach programu będą zajęcia : z jęz. angielskiego, logopedyczne, ruchowe, basen . 

W skład programu wchodzą też zajęcia i prelekcje dla rodziców oraz 1,5 godz. dłużej będzie 

otwarte przedszkole. 

 

Przew. Komisji – kolizji z dowozem nie będzie ? 

 

Zastępca Wójta – nie. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu jawnym brało udział 8 radnych. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

projektu do realizacji oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pt. ”Idę do przedszkola 

przez chrzypskie wsie, łąki i pola” współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach 

Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, został 

przyjęty 8 głosami bez głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

- określenia zakresu i formy informacji o przebiegu budżetu gminy  Chrzypsko Wielkie, 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 

przebiegu wykonania planu finansów samorządowych instytucji kultury za I półrocze 

roku budżetowego 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy 

informacji o przebiegu budżetu gminy  Chrzypsko Wielkie, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansów 

samorządowych instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego. 

Nie zgłoszono pytań ani uwag do przedstawionego projektu. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 8 członków komisji. Projekt przyjęto 8 głosami bez 

głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

- trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Również ten projekt przedstawiła Skarbnik Gminy p. Jolanta Stoińska. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym projekt przyjęto 8 głosami przy 8 głosujących. Głosów przeciwnych  



i wstrzymujących nie było. 

 

- zmiany nazwy Komunalnego Zakładu Budżetowego w Chrzypsku Wielkim 

Przew. Komisji poinformowała zebranych, że temat ten był już omawiany, ale część uchwały 

została unieważniona przez nadzór Wojewody, stąd konieczność ponownego przyjęcia 

projektu uchwały. 

 

Przew. Rady Gminy – do zaopiniowania mamy trzy uchwały, które były  już podjęte, ale 

zostały uchylone przez organ nadzoru. 

 

Zastępca Wójta – w tej uchwale zmienia się tylko zapis paragrafu 5 mówiący, że uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia, a nie jak to było w podjętej uchwale – po 14 dniach od 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym, ponieważ nie jest to akt prawa miejscowego. 

 

W głosowaniu jawnym 8 członków komisji zaakceptowało projekt uchwały bez głosów 

przeciwnych i wstrzymujących. 

 

- określenia górnych stawek opłat za usługi składowania i oczyszczania nieczystości 

płynnych 

Zastępca Wójta – cała uchwała była dobra, nie wpisano tylko, że zostaje uchylona poprzednia 

błędnie podjęta uchwała. 

 

Kierownik KZB – biuro Wojewody wszczęło postępowanie, a nie uchyliło uchwały 

poprzednio podjętej, więc w obiegu byłyby dwie uchwały. 

 

Zastępca Wójta – trzeba dodać, że traci moc uchwała podjęta ostatnio. 

 

W głosowaniu jawnym projekt uchwały został przyjęty 8 głosami przy 8 głosujących. Głosów 

przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

 

- zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 

Chrzypsko Wielkie 

Kierownik KZB – mamy trzy propozycje i mam dylemat. Projekt był przygotowany przez 

naszego radcę prawnego, przez kancelarię prawną obsługującą Urząd Gminy i skonsultowany 

z  p. Grośty z biura nadzoru, więc chyba już nie będzie uchylony. 

 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 8 radnych, którzy bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących przyjęli projekt. 

 

- powołania Komisji Statutowej 

Przew. Rady Gminy – w ostatnim okresie weszło kila zmian, które powinny znaleźć 

odzwierciedlenie w statucie. Nie był poprawiany od kilku lat. Władnym do zmian jest 

odpowiednia komisja, więc jest to niezbędne, żeby powołać taka komisję. 

 

Przew. Komisji – czy  komisja będzie wprowadzała tylko zmiany, czy przygotuje tekst 

jednolity ? Proszę chętnych o zgłaszanie się do pracy w tej komisji . 

 

Przew. Rady Gminy – z mojej wiedzy, którą posiadłem, najprościej jest uchylić i wprowadzić 

nowy statut. 

 



Wójt – zbliżają się wybory parlamentarne, będą zmiany. Wracamy do okręgów jedno 

mandatowych . Dobrze jest powołać taka komisję. 

 

Przew. Komisji -  najpierw proszę chętnych. 

 

Przew. Rady Gminy – radna Grzesiak. 

 

Przew. Komisji – mam doświadczenia w tworzeniu różnych statutów, może się przydadzą. 

Rozumiem, że reszta członków zostanie wyłoniona na sesji. Proponuje tez Pana 

Przewodniczącego. 

 

 

- powołania Komisji Herbowej 

 

Przew. Rady Gminy – nadmienię, że praktycznie herb może być, nie musi. Zostaliśmy jedną z 

nielicznych gmin, które nie mają herbu. 

 

Przew. Komisji – proponuję p. Sułka, bo posiada wiedzę heraldyczną, historyczną i o naszym 

regionie. 

 

Wójt – strach ma wielkie oczy . Już kiedyś gmina przymierzała się do tego tematu i 

wyceniono te działania na ok. 50 tys. zł, a ja ostatnio śledziłem w starostwie i okazało się, że 

koszt wyniósł ok. 15 tys. zł. Powinniśmy ponieść te koszty i mieć jakby swoja tożsamość, bo 

do tej pory posługujemy się tylko logo. 

 

Propozycje członków obu komisji przyjęto przez aklamację. 

 

- zmiany do budżetu gminy na rok bieżący przedstawiła Skarbnik Gminy Jolanta 

Stoińska: 

                     - dofinansowanie na dożywianie – 35.367 zł, 

                     - OPS – zmiana planu wydatków  na wniosek  - świadczenia rodzinne, 

                     - 7.796 zl – zawarto umowę na dofinansowanie  remontu placu zabaw w 

Chrzypsku Wielkim, 

     -  dofinansowanie spisu powszechnego ludności – 13.282 zł, 

                     -  bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – przeniesienie 

między paragrafami, 

Wójt – do sesji jeszcze będzie jedna zmiana, bo przyszły pieniądze na refundacje funduszu 

sołeckiego – 27 tys. zł. 

 

do p. 4 

 Informacja o wykonaniu budżetu gminy za  I półrocze 2011 r. i informacja o 

kształtowaniu się  wieloletniej prognozy finansowej . Radni otrzymali pisemną informację.  

 

Przew. Komisji poprosiła p. Skarbnik o przedstawienie spraw szczególnych np. zadłużenia. 

Skarbnik gminy przedstawiła więc najważniejsze zagadnienia ze sprawozdania, największą 

uwagę poświęcając działom, w których wykonanie było najniższe. 

 

 

 

 



Dyskusja : 

 

Wójt – uzupełnię wypowiedź Pani Skarbnik i w skrócie przedstawię realizowane inwestycje. 

Zmartwieniem dużym jest wzrost  zadłużenia wobec gminy. Nie umarzamy należności, 

staramy się rozkładać na raty. Kondycja w rolnictwie jest słaba. Rolnicy z Charcic domagają 

się ulg, bo były podtopienia i susza. Nie najlepsza jest kondycja przedsiębiorców. Na nasze 

dochody mają wpływ nierozerwalnie inwestycje z roku ubiegłego, które nie zostały do końca 

rozliczone. W tej chwili domagamy się kontroli wykonania , żeby dokonać ostatecznego 

rozliczenia. Stacja uzdatniania wody jest rozliczona, gorzej z plażą. Kontrole maja pretensje, 

jutro jadę do Urzędu Marszałkowskiego, bo nie podpisałem protokołu kontroli. Będę walczył 

o pieniądze, bo zakwestionowano nam wykonanie ciągów komunikacyjnych. Musimy je 

zmienić tak jak było do tej pory. Mieszkańcy na pewno zwrócą uwagę. Piszemy protokół 

wyjaśnień, robimy zdjęcia, zamówiliśmy nowe oznakowania i mam nadzieję, że uda się 

wywalczyć te pieniądze. 

Jeśli chodzi o wydatki, na pewno dwa nie zostały wykonane ; droga do Charcic i rozbudowa 

oczyszczalni. Nie spodziewaliśmy się tego, ale zostaliśmy zobowiązani do przygotowania 

raportu oddziaływania na środowisko i w związku z tym rozpoczęcie prac opóźni się  

o ok. 3 – 4 miesiące. Projektant stwierdził, że musi być raport. 

Wczoraj został rozstrzygnięty przetarg na drogi dojazdowe do pól w miejscowości Łężce  

i Chrzypsko Wielkie. W najbliższym czasie będzie realizowany kawałek drogi na osiedle. 

Świetlice są zrealizowane, wnioski o płatności złożone. Fundusz sołecki -  trochę się 

opóźniło, wczoraj dostaliśmy refundacje za rok ubiegły. Do realizacji pozostałych zadań  

z tego  funduszu są wyłonieni wykonawcy. 

 

Radny Szukała – pytanie do funduszu sołeckiego, Orle inwestycja wyniosła 13 tys. zł , a 

wykonanie jest 10.600 zł. 

 

Wójt – są dwie takie wioski. Jeśli kwota przedsięwzięcia przewyższa wartość inwestycji, to 

zadanie kwalifikuje się na dwa fundusze. Podobna sytuacja jest w Białokoszycach – mapy na 

sieć wodociągową, część faktury w starym roku, część w nowym. 

 

Przew. Komisji – 25% wykonanaie, czy zdążymy do końca roku ? 

 

Wójt – tak, powinniśmy. 

 

Przew. Komisji – czy będzie robiony chodnik na ulicę szkolną ? 

 

Wójt – tak, wszystkie chodniki mają być robione kompleksowo, koszt ok. 50 tys. zł. 

Rozpoczęcie prac ma nastąpić od września. 

Mieliśmy zaplanowane 650 tys. zł dochodów z tytułu refundacji wykonanych inwestycji, nie 

wiemy ile dostaniemy. 

 

Przew. Komisji – czy w Zespole Szkól musi być wyodrębniona świetlica ? 

 

Skarbnik Gminy – rozmawiałam z księgową , ale jeszcze  nie rozmawiałam z p. Wójtem. Jeśli 

jest taka możliwość, to na pewno tak zrobimy. 

 

Przew. Rady Gminy – chce podsumować . Wynika, że dochody wykonano w wysokości 

czterdziestu paru  procent jest to normalne i bezpieczne, bo wydatki kształtują się podobnie. 

W  moim odczuciu jest to wykonanie bezpieczne. Parę rzeczy nie pasuje mi w bibliotece, 



ponad 80 % to są wydatki osobowe, duże koszty rozmów telefonicznych, ponadto porada 

prawna za 50 zł, po co te koszty skoro w Urzędzie Gminy jest biuro prawne. Wynagrodzenia 

z tytułu umów o dzieło 1.300 zł co to jest ? 

 

Skarbnik – nie wiem, dowiem się , pewnie była zlecona kontrola zarządcza. To jest 

obowiązek, że jednostki muszą mieć opracowaną taka kontrolę. 

 

Wójt – my w tym roku mamy dwie takie kontrole , teraz mamy inwenturę. Biblioteka sama 

musi zlecić taką kontrolę. 

 

Przew. Rady Gminy – przy takich wydatkach nie stać biblioteki na zakup księgozbioru. 

Można by zwiększyć dotację , ale po co na zwiększenie kosztów osobowych. 

 

Przew. Komisji – myślę , że Pan Przewodniczący dotknął tematu doradztwa prawnego, a  

samorządowy zakład  ponosi dużo większe koszty. W nowym budżecie  trzeba pomyśleć, czy 

wszystkich jednostek samorządowych nie może obsługiwać  jedno biuro prawne. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

do p. 5 
 Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Sawala – zarośnięty zakręt krzakami ( dojazd do owczarni), p. Jacek Malinowski też 

prosi, żeby zgłosić to do powiatu. 

 

Wójt – to samo Pan redaktor opisywał o drodze do Gnuszyna. 

 

Przew. Komisji – czy plac zabaw będzie do końca ogrodzony ? 

 

Wójt – nie planujemy, są założone bramki. 

Chciałem podać do wiadomości informacje o uregulowaniu własności nieruchomości – 

Gnuszyn – załatwione, wykup drogi na osiedlu w Chrzypsku Wielkim i podpisano 

przedwstępną umowę na zamianę nieruchomości z p. Beatą  Grzesiak  ( gr. Pod Orlik) – 

wymiana 1: 2 tzn. p. Grzesiak otrzyma w zamian dwie działki w Łężeczkach. Jak była 

budowana oczyszczalnia ścieków , to wymiana była 1:5. Problemem są podatki, nasz i tej 

Pani. Będziemy walczyć, żeby odzyskać vat. 

Problemem przy budowie Orlika będzie usytuowanie wieży ciśnień. Dla nas cenne byłoby 

usunięcie tej wieży. Wtedy byłyby dwa boiska, a asfalt przy szkole byłby nienaruszony. Ta 

transakcja powinna na kilka lat zabezpieczyć sprawy gruntowe szkoły. 

 

Przew. Rady Gminy – powinniśmy rozebrać wieżę. 

 

Wójt – wieża stoi 22 lata ma żywotność do 50 lat., powinna być co 5 lat kontrolowana. Teraz 

trzeba by zrobić kontrolę fundamentów i podłoża (  koszt ok. 15 – 20 tys. zł). Mamy jeszcze 

tydzień – dwa czasu. Osobiście chętnie bym wieżę usunął. Nie jest nam już potrzebna. Mamy 

zbiornik, agregaty i w tej chwili są inne technologie. W tej chwili jest to tylko magazyn wody. 

Rozbiórka musi też być poparta ekspertyzą. Nie jest powiedziane, że zaraz w lutym będziemy 

budowali boiska. 

 

 



 

do p. 6 

 Nie zgłoszono więcej wolnych głosów i wyczerpano porządek obrad, więc Przew. 

Komisji zakończyła posiedzenie. 

 

 

 

Protokołowała 

 

M. Borowicz           

                                                                                             Przewodnicząca Komisji    

 

                                                                                              Grażyna Grzesiak 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 


